
Zápis z 201. zasedání Rady ARAS 

Termín a místo konání: 13. 11. 2023, 17:00, FAMU (U4) 
 
přítomní: Marta Nováková, Alena Derzsiová, Radim Špaček, Vojtěch Filčev, Roman Kopřivík  
omluveni: Andrea Culková, Vít Janeček, Dan Wlodarczyk, Tereza Vejvodová 
hosté: Pavel Marik, Tomáš Kratochvíl (online) 
 

1. Schválení programu schůze. 

2. Evaluace schůzky s novým vedením ČT (3.11.) – za ČT přítomni Jan Souček, Tereza 
Polachová, Václav Myslík a za ARAS Marta Nováková, Alena Derzsiová, Andrea Culková a Zuzana 
Martincová. Shoda panovala na řešení jednotlivých problémů ve výrobě – za ČT jsou kontaktními 
osobami pan Morávek a paní Trčková, za ARAS Alena Derzsiová. ČT vytvoří v roce 2024 mapu 
procesů, což by pomohlo předejít opakujícím se problémům, ARAS byl přizván jako spolutvůrce. 
Spolupracovat budeme také na udržitelném natáčení – do pracovní skupiny byla za ČT jmenována 
Veronika Trčková. Nejpalčivější problém, navýšení honorářů autorů, však ČT vyřešit nedokáže, 
dokud nebudou navýšeny koncesionářské poplatky. Návrh ARAS, aby částečně snížili výrobu, pro 
ně není akceptovatelný, neboť jsou někde již na minimu výrobní kapacity. Rada se proto rozhodla 
napsat otevřený dopis ČT a k tomuto účelu vznikla pracovní skupina ve složení Alena Derzsiová, 
Tomáš Kratochvíl a Vít Janeček.  

3. Evaluace setrvání v Hospodářské komoře (sekce KKP) – opět se diskutovalo o přínosech 
členství v HK. Dan Wlodarczyk, jehož agendou schůzky a jednání HK byli, doporučil, abychom z HK 
vystoupili. Přítomní radní jednohlasně tento návrh podpořili.  

4. Diskuze o navýšení členského příspěvku – debatovalo se o možném navýšení příspěvku od 
roku 2025 na 1500Kč. Přítomní radní jednohlasně tento návrh podpořili a bude proto všem členům 
přednesen na Valné hromadě asociace na jaře 2024. Radní se také vyslovili pro zavedení 
čtvrtletních a pololetních plateb od roku 2024.   

5. Zpráva z ustavujícího setkání Kulturní a kreativní federace (3.11.) – Alena Derzsiová 
referovala o proběhlé schůzi, na které byla KKF založena a bylo také zvoleno její vedení, v čele 
s Jakubem Bakulem. Mezi zakládajícími členy jsou zástupkyně ARAS (Marta Nováková, Alena 
Derzsiová, Haruna Honcoop a Zuzana Martincová). Od února 2024, kdy bude první valná hromada 
KKF, bude zakládajícím členem i ARAS (dříve to legislativně není možné).  

Ostatní agenda od poslední schůze Rady:  

6. Projednání rozpočtu a aktivit na rok 2024 – Zuzana Martincová představila detailní plán 
aktivit asociace na příští rok a jejich financování z rozpočtu. Tento plán byl per rollam radními 
odsouhlasen.  

7. nominace do Rady ČT – ARAS nominoval 3 kandidáty: Jitku Adamčíkovou, Veroniku 
Sedláčkovou a Jaromíra Volka. Se všemi kandidáty absolvovala Rada pohovory, na kterých 
vyslechla prezentaci dotyčných a seznámila je s agendou Asociace. 

8. Nominace do Rady SFKMG – ARAS nominoval 3 kandidátky: Ludmilu Cvikovou, Martu 
Švecovou a Martu Novákovou.  

9. Přítomnost ARAS na festivalech – debata na Britské ambasádě měla pozitivní ohlas, 
spolupráce s Asociací pro mezinárodní otázky byla úspěšná. Na místě vznikla pracovní skupina 



složená z odborníků z různých organizací (např. Hana De Goeij ze CME, Veronika Trčková za ČT, 
zástupce APA a Andrea Culková za ARAS), která se tématu udržitelnosti bude věnovat. Obě debaty 
na MFDF Jihlava byly úspěšné, rádi budeme s festivalem spoluorganizovat akce i v budoucnu. 
Marta Nováková, Zuzana Martincová a Marek Čermák se sešli 23.10. se zástupci festivalu Jeden 
svět a rozjednali možnou spolupráci na další ročník. Vzniká také spolupráce s festivalem 
Blacksphere.  

10. Andrea Culková zhodnotila VH FERA (22.-23.9. Brusel) – Je nutné posilovat pozici ARAS, dle 
příkladu asociací z jiných evropských zemí, které mají velmi silný mandát např. pro kolektivní 
vyjednávání. A. C. také doporučila spolupráci s ostatními evropskými asociacemi: spolupořádání 
různých akcí, ale i sdílení dobrých postupů či řešení.   

11. Radní projednali žádost PR manažerky Hedviky Petrželkové o navýšení honoráře vzhledem 
k nárůstu práce. Byla zhodnocena nynější situace a pozitivní dopad kvalitního PR asociace, a proto 
radní per rollam jednohlasně odhlasovali 30% navýšení honoráře.  

12. Radní per rollam jednohlasně podpořili návrh vyloučit k 31.12.2023 členy, kteří dluží za 
členské příspěvky 4 a více let. Zuzana Martincová tyto členy o rozhodnutí informovala.  

13. Projednání žádosti Víta Zapletala o snížení členského příspěvku – všichni přítomní hlasovali 
PRO, aby panu Zapletalovi byl snížen dluh při příslibu řádného placení v budoucnu. Bude mu 
navrženo využití splátkového kalendáře pro další období.   

14. pásmo přednášek – vzhledem k pracovní vytíženosti Michala Křečka byla jeho přednáška 
plánovaná na 15.12. zrušena a bude přesunuta na jaro 2024.  

15. RŮZNÉ:  

• Novoroční večírek se uskuteční v úterý 16.1.2024 v Edison FilmHub. Od 18:00 proběhne 
projekce vítězného snímku Ceny ARAS a následně se v kavárně uskuteční společné setkání.  

• Vznikne znělka k pásmu projekcí ARAS Provokace – organizačně jí zaštitují Marek Čermák a 
Tomasz Wiński, promítat se bude v Edison Filmhub na podporu prodejů a PR. 

• Od 7.11. funguje anglická mutace našich webových stránek (ve stručnější podobě).   

• Vojtěch Filčev zpracuje historii ARAS, např. díky rozhovoru s paní Ljubou Václavovou. 
Zároveň představil nápad na podcast – šlo by o rozhovory s členy i nečleny, o aktuálních 
problémech audiovize, chystaných projektech apod. Návrh bude rozpracován, je nutné 
také najít vhodnou platformu, kudy by probíhala distribuce podcastu.  

• Společné semináře s ADA (Rakouská asociace režisérů) jsou z organizačních důvodů 
posunuty až na rok 2025. 

 

 

Příští Rada ARAS je svolána na 12.12. od 16:30 do Edison Filmhub.  
 
 
 
 
 

Zápis pořídila Zuzana Martincová 
 


